
 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

MAGISTRÁT HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY  

Zápis z jednání 

 
Pro  Komise Rady HMP pro plánování a financování sociálních služeb 

Přítomni 
Mgr. David Beňák, MUDr. Iveta Borská, Erik Čipera, PhDr. Tomáš Klinecký, 
Mgr. Jaromír Petelík, Ing. Hana Prokopová Nesrstová, Bc. Petr Syrový, Ing. Michaela 
Wicki, Mgr. Radek Schindler 

Nepřítomni Mgr. Vladimír Beran, Doc. Ing. Mgr. Martin Dlouhý, Dr., MSc., Daniel Hodek, 
Ing. Patrik Nacher, Mgr. David Pospíšil, Mgr. Šárka Táborská, 

Věc Zápis z jednání Komise Rady HMP pro plánování a financování sociálních služeb, 
které se konalo dne 15. 5. 2018 na adrese Charvátova 9, Praha 1, v místnosti č. 503.  
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1. Pan ředitel Klinecký zahájil jednání a informoval o průběhu zimních opatření – humanitární 

pomoci lidem bez domova v období 2017/2018. (Podrobná písemná zpráva včetně statistik byla 
členům Komise zaslána před jednáním.) Velmi podstatný byl převažující suchý charakter 
zimního počasí, což je pro lidi bez domova příznivější. Lze shrnout, že vyčleněné kapacity 
nocleháren a denních center v HMP plně dostačovaly po celou dobu trvání opatření a nemusela 
být realizována záložní řešení v podobě vyhřívaných stanů a otevření denních center i v noci. 
Zaznamenaným specifikem byl nárůst kontaktů s pražskými nemocnicemi a specializovaným 
nočním centrem, což odráží zvýšený počet klientů s přidruženými komplikacemi v podobě 
podnapilosti, vlivu omamných látek, napadení parazity apod. 
 

2. Paní vedoucí Prokopová Nesrstová informovala o průběhu dofinancování sociálních služeb 
prostřednictvím dotací a grantů HMP.  
V dotačním řízení probíhá II. kolo, v němž je evidováno 236 podaných žádostí s požadavky 
přesahujícími 300 mil. Kč. K dispozici je 159 mil. Kč. 
Vyhlášení Programu grantů HMP II je nyní ve fázi schvalování orgány HMP a předpokládá se, že 
poskytovatelé sociálních služeb budou moci cca v polovině července 2018 požádat 
prostřednictvím grantových žádostí o další financování (tou dobou už budou znát výsledky 
z dotací). V rámci grantů je k dispozici celkem 60 mil. Kč. 
 

3. Pan předseda Beňák otevřel diskusi k rozeslanému písemnému materiálu – návrhu účelových 
neinvestičních prostředků pro MČ na podporu projektů v oblasti plánování sociálních služeb, 
řešení problematiky bezdomovectví a mapování bezbariérovosti na lokální úrovni. Komise 
hlasovala o návrhu výše dotací pro jednotlivé MČ, jak byl zpracován odborem ZSP a rozeslán 
všem členům Komise před jednáním. Komise schvaluje předložený návrh a doporučuje, aby byl 
dále postoupen ke schválení orgánům HMP. 
 
Výsledek hlasování (přítomno 8 členů): PRO – 8, PROTI – 0, ZDRŽELI SE – 0 
Návrh byl přijat. 
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4. V rámci různého pan předseda Beňák přednesl námět do budoucna – najít v zahraničí města, 
kde je plánování sociálních služeb na vyšší úrovni, a pokusit se tam zorganizovat vícedenní stáž 
pro plánovače z MČ a zástupce ZSP. Cílem by bylo nalézt nové zdroje inspirace, nasbírat nápady 
a příklady dobrých řešení pro konkrétní cílové skupiny či tematické oblasti (rodiny s dětmi, 
senioři, bezdomovci apod.).  
V diskusi byl jako příklad projektu s dobrým PR zmíněn brněnský projekt Housing First. 
 

5. Pan předseda Beňák pro inspiraci ve zkratce popsal přístup k řešení problematiky 
bezdomovectví ve Skotsku. Těžiště zmíněného přístupu tkví v prevenci ztráty bydlení 
prostřednictvím masivního odborného poradenství, které je specializováno na problematiku 
ztráty bydlení a na hledání individuálních řešení (občanské a právní poradny). 
U nás zatím takto specializované poradenství podporuje MMR (ale dosud spíše málo) a existuje 
též v rámci občanských poraden.   
 

6. Pan ředitel Čipera upozornil na problém, který byl diskutován ve skupině poskytovatelů osobní 
asistence – týká se různých formálních i obsahových podmínek podávání žádostí o finanční 
podporu u jednotlivých MČ. Poskytovatelé by uvítali sjednocení procesu podávání žádostí, 
ideálně na bázi jednotné elektronické platformy. Jedná se však o pravomoc samosprávy a každé 
řešení je závislé na nalezení společné ochoty ke změně a politické shody. 
Komise vznáší námět uspořádat v té věci diskusní setkání zástupců MČ a pokusit se různě 
nastavené procesy do budoucna harmonizovat.  
 

 
7. Termíny dalších dvou jednání Komise byly stanoveny na středu 12. 9. 2018 v 15:00 hod. a na 

středu 24. 10. 2018 od 15:00 hod. 
 
 
 

 
 
Mgr. David Beňák  
předseda Komise Rady HMP pro plánování a financování sociálních služeb 
 
 
 
ověřovatel zápisu:  
 
 
Bc. Petr Syrový  
člen Komise Rady HMP pro plánování a financování sociálních služeb 
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